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В А Р Н Е Н С К И 

ОКРЖЖЕНЪ Ш ВЕСТННКЪ 
Официално издание на О к р ъ ж н а т а Поотоянна Номмсил. 

-)1 Т е л е Ф О н ъ Нг 2В . |[= 

И З Л И З А С Е Д М И Ч Н О 

ГОДИШЕНЪ АБОНАМЕНТЪ: 
За общини задължителенъ .* . . . . 200 лезп 
За училищни настоятелства 100 9 
За кооперац., читалища и частни лица. 50 „ 

Т а и о at 
За обянлеми* на агмчкн общи ме им, о4и1*ста«?«и, 

държавни и кооперативни учре «дами*, ма ду«а мш *а. 
CJM. no ! ла. За баланси нш ноопгршцн и с.<мдм1г*г« иа 
страница по 150 ла 

ЗАБЕЛЕЖКИ- Тансмте са скетать %ш *д*а я ^ * -
коция. при повторение таксите са уд»о«аагъ 

ВСИЧКО бЪ ПРЕДПЛАТА. 

1стоплнскн ВЪПРОСИ 
П. Василевъ. 

Ранни картофи 
Зеленчука въ българската селска кух

ня и тая на средна ржка граждани, до ско
ро намираше слабо приложение. Съзнавай
ки постепенно нуждата отъ разнобразява-
не на храната отъ една страна, аотъдру-
на, поради разни стопански причини, ние 
виждаме въ последните години, употребле
нието на зеленчука въ нашата кухня да 
заема все по-широки размери. Днесъ въ 
насъ има вече масово производство, на зе
ленчука и край всички градове и п имики 
виждаме да изникватъ много зеленчукови 
градини, които въ миналото не сл сд&ше» 
ствували. 

Това широко развитие на зеленчуково
то производство необезиенява и не исклю-
чиа домашното зеленичарство, което има 
голймо значение за вейка една домакиня. 
Чоайкъ неможе да си представи положение
то на една домакиня, която нема на act-
ко врЪме въ домътъ си подъ ржка нЪкой 
отъ най-потребния зеленчуци и ще требва 
за всЬкой отъ тЬхъ винаги да отива на 
пазаръ, да ги купува. 

Това за градската домакиня е трудно, 
а за селското е даже невъзможно, защото 
тя н*ма отъ кжде да купи. Независимо отъ 
обстоятелството, че това съставлява и 
единъ порядъченъ разходъ. При едно уме
ло нареждане и разбиране на работата, 

значителна часть отъ потребния зелеичукъ 
за едно семейство може ла се получи безъ 
особенно голЪми разходи м трулъ дори и 
въ най-малката домашна .радинка. 

Единъ отъ зеленчуцщ-Ь който, сравни. 
телно, много се ушлребяна еж картофите. 
Като храна тЬ се приближааатъ твърде 
много по състава си до хлЮа и при това 
еж много по евтини отъ него. Ззтоиа кар* 
тофит* съставляватъ значителна часть отъ 
храната на по бедното население и в* пла
нинските високи м*ста съ подходяща по
чва за картофите и тамъ, гдето пшеница
та неуспЪва. 

Картофите, особенно добре се пенят*, 
когато излизат* рано въ лотото В*!, топа 
време т * запълватъ една липса отъ зелен* 
чуци и затова, чрезъ създаване на ранни 

•сортове или начини на но-раио производ
ство на картофи градинзря се сремн да из
несе, колкото се може по-рано картофи на 
пазаря 

Тия начини сл, сравнително доста ле
ки и обикновени и o t * тЬхъ може да се 
възползва всека домакиня. За рзмно произ
водство се изисква и подходящ* спри.. 

Единъ такъв* сорт*, твърде мнп*о раз
пространен* вече и познатъ у имъ е cop-
тътъ .ранни розови*. 

За случая се избирагь средно едри 
картофи и къмъ среда дата на м. Мартъ се 
поставят* на предварително подкарвзне, 
което се състои въ следното Вземат* се 
газени сандъци, такива отъ захаръ ь^ян 
т*мъ подобни и въ т*хъ се нареждат* 
картофите на пластове съ добре изгнил* 
землестъ торъ, който предварително е раз-
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коланъ, за да поизсъхне и де не е каленъ, 
но все още да има влага въ себе си. 

Отначало на дъното на сандъка се по
ставя около два пръста торъ и върху не
го се нареждатъ картофите единъ до другъ. 
и по възможность плътно, за да може да 
се побератъ по-вече. Наредени само въ 
единъ редъ, те се посипватъ отъ горе съ 
торъ, но само толкова че да се испълнятъ 
междините и едва да се покриятъ карто
фите. 

После това последва новъ редъ карто
фи, торъ и т. н., докато се напълни сан-
дъкътъ. Споредъ нуждата напълватъ се 
единъ или неколко сандъка и така приго
твени те се оставатъ въ кухня, оборъ или 
дори въ специялна стая, която се затопля, 
ако се касае за по-големо количество. Стая
та или помещението въ което се оставятъ 
сандъците, требва да има, топлината на 
добре затоплена стая за живеене — около 
24 250 С. 

Картофите, като поематъ влага отъ 
тора, подбудени отъ топлината, започватъ 
да набъбватъ и да бущатъ коренчета и 
израстъци на бждещите стъбла. При по
стоянно затопляне въ три седмици те еж 
достатъчно покарани и горния пласть^ до
ри показва израстнали 2-3 см. стебълца 
съ малки листа. 

Сега е вече началото на м. Априлъ и 
сандъците съ подкълнилите картофи се 
изнасятъ на местото, върху което ще се 
поставятъ. 

Избиратъ се, обикновенно, запазени, 
припекливи, песъкливо-глинести и по-леки 
почви, където за малки количества съ мо
тиката, на нуждното растояние, около 70 
см,, се направятъ гнездата. Въ всеко .гне
здо е добре да се постави по 1 —2 шепи 
добре изгнилъ торъ, и по 1—3 картофи, 
които внимателно се изваждатъ отъ сандъ
ка и сезагрибватъ съ. земя 8—12 сантиме
тра. 

Подкаралите въ сандъците картофи, 
щомъ нема некои чувствителни студове и 
почвата е стоплена, продължаватъ да се 
развиватъ и подпомогнати твърде много и 
отъ прибавяния торъ въ всеко гнездо, 
обикновенно следъ б—8 седмици даватъ 
изобилно нови картофи, които по-това вре
ме намиратъ най-разнообразно приложение 
въ домашната кухня. 

I ЧИТЙЛИЩЕНЪ ЖИВОТЪ | 

Носители ио културите. 
Сократъ е казалъ «Преди всичко поз

най себе си, пъкъ после онова което е 
около тебе"» защото ако не познаемъ свои
те слабости не ще можемъ да. се предпаз
ваме и да имаме напредъкъ въ вскко от
ношение. 

Нашиятъ, българскиятъ народъ, требва 
да вникне въ своя животъ както въ ми
нали години, така и зъ настоящето 

ЧленовегЬ на читалишето „П. Р. Сла-
вейковъ" въ с. Паша кьой Варненско, на
сочиха вниманието на жителигЬ въ селото 
върху техния животъ като изнесоха дра
мата, „Вампиръ" отъ А. Страшимировъ въ 
5 действия. 

Тукъ т_ видяха грубите си нрави кои
то еж плодъ на невъзпитание и които кой 
знае кога ли ше изчезнатъ. 

Също беззащитната но искренна лю-
бовь въ селото въобще. Какъ майката са
ма лава дъщеря си на оногова, когото тя 
е избрала, а не чедото й. 

Тукъ се изтъква суеверието, което и 
до днесъ е разперило криле налъ народа 
ни и което требва да се пръсне чрезъ 
просв_та. Тукъ се изтъкватъ много харак
терни черти като тая на бабите които гле-
датъ да се напиятъ и да се нахранятъ все 
за нБогъ па прости", и каквито ги има 
навредъ. 

Задирванията между селскитЪ ергени 
и момичетата какъ отиватъ на зборъ и др-

Поканени сме и отъ околните села да 
отидемъ и изнесемъ драмата „Вампиръ*. 

Така читалищните труженици изпъл-
няватъ своя дългъ къмъ обществото, къмъ 
своя народъ. 

Хвала имъ! 
24 мвртъ 1928 г. 
с. Паша кьой. Отъ Читалишето* 

Г. Ч-ски—учитоль. 
Нрави и дългъ. 

Селие отъ 80 кжши съ население отъ 
400 души, на прага на златна Добруджа» 
отстояше на 200—300 метра отъ границата 
и десетина клм. отъ ж. п. линия, жители 
чисти българи чийто материално положе-
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нне е доста завидно въ сравнение съ окол
ните села, понеже отд.лната собственость 
е добре закржглена—отъ 50—1200 декари 
най плодородна почва, която богато въз
награждава стопаните й. 

Но въпреки това положение на мате
риално благосъстояние, въ културно и здрав
но отношение, абсолютно нншо не е нап
равено въ селото, въпреки репицата учи
тели които еж преминали и най жзрко еж 
настоявали въ това направление. 

Въпросътъ ми е за училището, еднич
кото просветно заведение въ селото, което 
се помешава въ една грохнала сграоа, пра
вена преди 50 — 60 години за па-
раклисъ, отъ керпичъ и плетъ замазани съ 
пръсть, което днесъ представлява по скоро 
даракъ съ своите прахове, изгнили тавани 
и подъ. 

Въ ветровито време по главите на 
учители и ученици отъ таваните му пада 
въ видъ на струя прахове, смесени съ най-
различни изпражнения отъ мишки, гарги, 
скворци, врабци и др. чийто гнезда презъ 
есеньта наброявагъ до 40. 

Въ това отношение учителите еж .до
бре" тъй като липсата отъ препарати и др. 
обучението по Предметно учение и Есте-
ствознание водятъ много леко и абсолютно 
нагледно. Въ това отношение спомага и 

прогнилия подъ, който безъ много иере-
ионин съ едно леко макаръ отваряне на 
прозорецъ или врата ни дава представа за 
вихрушка, а въ ветровито време и за ци
клони. 

При това положение нужната отъ про
ветряване е излишна. 

Училището е строено на едно ниво съ 
училищния дворъ и улици, така че всич
ката тия, прахове безпрепятствено се но-
сягъ отъ улиците и отхопнигк места, като 
отъ своя страна допълзатъ чистотата и а-
ромата въ учебната стая 

Учебните стаи съ широчина 5*50 м. и 
толкова дължина съ височина 2 20 м еж 
натъпкани съ полуживи сжшества, по 3 и 
4 на малъкъ чинъ, чоито асредъ тия пра* 
хове съ мжгла отъ димътъ не развалени
те печки, тръби и куминъ, „учатъ* и съ 
полуотворени насълзени очи „четатъ* уро
ците си 

Казахъ по горе. че нито еаинъ учитель 
до сега не е миналъ да не направи по-
стжжпки. щото да се построи ново учили
ще но всичко на халосъ—учителя отчаинъ 
едва прекарва учебната година възмутенъ 
отъ големета мебрежносгь и нехайство, 
оставя съ тебеширъ по некоя грепа или 
дъска по тавана .спомена*: — Тежко и 

Публикуване протакалите на Вар
ненски Окржженъ съвстъ. 

П Р О Т О К О Л Ъ № 3 

Нз Варненски Окржженъ Съвегъ, II редознз 
сесия отъ XIII й избирателенъ периодъ. 

Заседанието отъ 3-й Февруарнй 1928 година. 

Присжтствуватъ: 26 окр. съветници, а от-
ежетвуватъ — седемъ. 

Откриване заседанието. Въ 14 часа г. 
Председателя следъ като констатира че прмежетву-
1атъ повече отъ половината членове на Съвета, 
обяви заседанието за открито. 

Прочитане, приемаме и нвдписванв прв-
ТОходъ J*— 2 Прочете се на съвета протоколъ 
№—2 отъ 2 Того, който се прие и подписа безъ 
всЪкакви изменения. 

Р Е Ш Е Н И Е Nt—15 
Разрешаване |Тлуснъна еир. оъветиикъ 

Носта Тодоровъ. Председателя съобщи, че е 
постжпила молба отъ окр. съветникъ Коста То-
доровъ, съ която моли да му се разреши дву-
дневенъ оптускъ по бол*сгь# 

Гласувано окр. съвегъ, Р Е Ш И: Разреша
ва па окржжния съветникъ Коста Тодоровъ 
двудневень отпускъ по бол*сть на 3 и 4 того. 

Р Е Ш Е Н И Е №—16 

Разрешаване отпуск на гкр. съветник* 
Желвзъ Железовъ Председателя съобщи, ча е 
постжпила молба отъ окр. съветникъ Железъ 
Железовъ, съ която моли да му се равреши от
пускъ на 4 и 6 т. м. по домашни причини 

Гласувано Окржжния Съвегъ РЕ Ш И; Раз
решава на окржжни съветникъ Железъ Железовъ 
отпускъ по домашни причини иа 4 и 6 т. м. 

Р Е Ш Е Н И Е №—17 

Изслушвснв доклада на окр. ветерии. 
дйкарь. Председателя, съобщи, че точка 1-ва 
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горко на този следъ мене, който ше дойде 
да просвещава тукъ* и др. 

„Спомени най-различни изтръгнати съ 
мжки и страдания отъ гърдитЪ на учители» 
напущайки съ ирадость" това гн_здо на 
мъртви души-. 

Презъ 1909 г. още — преди 20 години 
учителигЬ и една малка часть отъ жито 
лит_ се заловили, твърде сериозно, шото 
да се построи ново училище. Усилията имъ 
дали известенъ резултатъ» — въпроса да 
се разреши съ референаумъ. 

Насрочва се такъвъ и народътъ отго-
ворилъ „не". Въпреки че м_сгото е било 
определено. Всички формалности по по-
стройната изпълнени, плановете готови и 
отдадени на предприемачъ. Общинското 
управление е дало съгласието си да от
пусне помощь, а постоянната комия, изве
стенъ заемъ и както увЪряватъ по стари 
хора ц_лата сграда била спазарена за 
28,000 лв. 

Но народътъ казалъ „не" зашотото 
н-мало нужда отъ такова, а освенъ това 
сегашното било добро и хубаво. 

Презъ последните две години учители
те no подобия на тия отъ миналите годи
ни» подематъ наново инициативата за по
стройка на ново училище. Мотива за тази 
нужда намиратъ отъ направените анкети 

и резултати отъ т_хъ. Заредиха се събра
ния беседи, гдето се изнасяха тия факти 
отъ добросъвестнит-Ь и точни анкети. По-
казватъ се модуси по които може да се 
построи училище, отъ где ще дойдатъ ре
сурси за него и издръжката му безъ раз
бира се стотинка да излезе отъ джебове-rfe 
ни (това е важно и се изисква гол_ма 
осторожность, тъй като е досгатъчно да 
провали всичко) стига да имаме желание, 
дългъ къмъ здравето на децата и малко 
(много не) съзнание. 

Ето и часть отъ тия анкети по пред 
ставения списъкъ отъ регистрите на общи
ната подлежатъ за I во отделение 31 де 
ца, при записването се явиха 14 деца сле
дователно въ единъ периодъ отъ време 
7 години, безъ да е имало епидемични 
болести еж умрели 17 деца. Квкъ отгле 
ждатъ децата личи твърде осезателно. Ко
ментарии еж излишно, а лекарското със
ловие е длъжно да си вземе бележка (?)• 

Здравословно състояние на венчнн ученнцн. 
Боледували до 5 дни 26 ученика 

. Ю . 33 
и 30 м 7 

„ повече отъ 30 дни 3 • 
Здрави презъ учебн. год. 7 „ 
Епидемии не е имало. 

отъ дневния редъ t; изслушване специалисти и 
покани г. Зарненски окр. ветерннаренъ лЪкаръ 
да направи своето изложени, 

06р. Ветнрин. Дькаръ Д-ръ Тюлевъ Про
чете изложението за санитарно-ветеринарната 
служба, контрола на съестиите продукти отъ жи
вотински произходъ, епизоотннте и лечебното 
дело въ Варненския окръгъ — отъ 1 януарий 
31 декемврий 1927 год, същото изложение е 
печатано въ отчета на пост. комисия. 

Председателя* Доклада на г. Окр. ветер. 
л%каръ беше тъй обширенъ, назидатель налага 
да му нскажа отъ мое и отъ Ваше име искренна 
благодарность. Който желае да му дамъ думата 
да направи некои запитвания. Никой не желае. 

Думата има Окр. Меднцнн. лекарь. 
Р Е Ш Е Н И Е Дк—-18 

Изслушване деклада на окр. медицин. 
л£к<1рь Окр. медецински лЬкарь д ръ Вербевъ, 
прочете своя писменъ докладъ по санитарното 
състояние на Варненския окръгъ през периода 
отъ 1 януарий до 31 декемврий 1927 г. (съ

щия докладъ е печатанъ въ отчета на Пост. комисия 
—отъ 1 януарий до 31 декемврий 1927 год.) 

Председателя Благодаря на Окр. лекарь 
за хубавото изложение което направи по сани
тарната служба въ окръга. 

5 Мин. отдихъ. Следъ отдиха. 
Председателя. Иска ли некой думата. 
Дим. Ралчевъ По отчета на г. окр. лЪ-

кар^ който въ по-големата си часть е отпечатанъ 
и въ отчета на. пост. комисия и раздаденъ намъ, 
направи ми силно впечатление следующето обстоя
телство: На стр. 36 подъ заглавие санитарното 
състояние окръга за 1927 г. се казва, че въ 
окръга освенъ това имаше назначени 20 акушер
ки въ по-големите селища, ползуващи и* окол
ните села, обаче по бюджетни причини те тре
бваше да бждатъ овакантени и сега наново на
значени има само. 3. Въ стр. 39 на същия от-
четъ се казва ; „Направените статистически дан
ни за окръга говорягь» че 4 0 % отъ общата 
смъртность се пада на децата до 2 годишна 
възрасть. Значи най-важния санитаренъ органъ 
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Ти* размери еж при следното поло
жение, Всички ученици идвагь винаги до
бре нахранени и топло, здраво облечени. 

Н Чистота на тЬюто 
Веднажъ къпани въ месеца—2 ученика. 

. год. — 17 
Л _тно време въ реката — 43 

Непомнятъ кога еж къпани - 14 
Това еж грижите за децата—не е зле 

да покажа и некой данни относно. 

Какво се харчи за имтъ годишно-
Изпито вино отъ кжши презъ год. 11,620 л-

» „ въ кръчмата 6000 л. 
всичко 17,620 л. 

Ракия и да-
Въ кжши — 450 литра 
Въ кръчмата 1200 

Всичко 1650 литра 

Има всичко за година похарчено за 
алкохолъ 234.000 лв На човекъ годишно 
заедно съ децата се пайв по 470 лв. 

Тукъ му е местото да спомена и то
ва, че голема часть отъ родителите пра-
ватъ на децата си даже и кърмачета ви
нена попарка - - особенно се практикува 
много презъ пость 

Да, печални факти наистина* но гЬ 
си оставагъ такива, зашото въпреки вси
чко гореизложено, казано въ редица бесе
ди! намирагь се замъглени глави и по
мрачени съвести ежедневно, по кръчми и 
кафенета да хулитъ учители и съзнателни 
хора въ селото и въ умопомраченмето да 
идватъ до тамъ. че да клеветатъ Интере-
сенъ е случая за изборите на училишни 
настоятели. Тик госпопа излизатъ и каз-
ватъ: .изберете ни и никога мема да по 
зволимъ до се прави училище, да се пзе* 
матъ ниви отъ общинската Mtpn зо учи* 
лишни и пр. Ешекъ гиби ще накараме 
тия даскали да учатъ и on ни слушатъ . 

— Не искамъ да ги обнинявемъ . . . но 
истината боде» тя е страшна и гризе събу-
деното съзнание!... 

Скръбно е. лъчътъ на просветата е 
твърде слабъ и не може да проникне въ 
дълбините на мрачните селска низини. — 
Жално и болно става човеку» като гледа. 
какъ некогашното зсраво селско население 
какъ -случайно се ражда» .случайно жи
вее и расте. . случайно * се изражда и уми
ра, а вънъ отъ това какъ алчностъ и 
егоизмъ убива съзнанието му и ставатъ 
едничките му ржководни фактори въ жи 
вота. 

за опазване здравето на децата, споредъ както 
казва г. окр л%карь, акушерките като сестри 
посетителки и сьветнички, каквито предвидехме 
по бюджета, не били назначени по бюджетни 
причини. Азъ питамъ г. Председателя на пост. 
присътствие дали еж обсьждлли специално този 
въпросъ и дали е било невъзможно отъ никжда 
да се намерятъ средства, та е требвало тукъ пш 
се направятъ екоиомии. 

Д-ръ Д Цонввъ. Отчета на г. окр. лЪкарь 
е твърде кратъкъ; съ него той ни рисува въ 
бегли черти санитарното състояние на окржга, 
за това което е направено отъ страна на дър
жавната власть и пост. комисия съ кредитите по 
нейния бюджегь и решенията на съвета. Обаче 
има въпроси които той не засегна, яо които еж 
отъ грамадно значение за една санитарна поли
тика. До колкото ми се проегнрагь сведенията, 
понеже сьмъ въ ноитшктъ съ населението, треб
ва да признаемъ, че ниесто да вървнмъ на. 
предъ въ санитарно отношение ние правимъ крачка 
назадъ. Г-нъ Ралчевъ засегна единъ въпросъ 
твърде важенъ. Съ зачеркване всички акушер
ски длъжности за които миналата година бЪхмс 

гласували въ бюджета кредити, посг. приежтетвие 
не само престъпление кьмъ санитарното дело нш 
окржга, но върши и пренебрежение кьмъ окр. 
сьпетъ Ако ние само заседаваме и заемаме ре
шения и гласуваме бюджети, а п. приежтетвие 
върви по спой пжть, тогава ще кажемъ, че едикъ 
институтъ като окр. сьветъ е нзлишеиъ 

Ачъ моля пост. лриедтетвие ла **я*и, въть 
основа на мой члеит» отъ окр. съвстъ с азчер» 
кнало безъ да остави нито гама акушерска 
длъжяосгь въ окржга. Това питание me гаправя 
на запитване и въпросъ, 9но не бжле дадеиъ 
задоволителен* отговоръ. 

Въ друго отиошеиие остава впечатление, че 
за посг. приежтетвие санитарното състояние на 
окржга не бидо съвсемъ сериозно; то си играело 
сь персонала «чакто си иска, безъ да юема мне
ние иа окр. лЪкаръ. Ще Ви кажаприм^ръ; окол 
л%кзрь въ с. Козлуджа Л ръ Адг>иовъ гНше 
лреместен7> въ с Авренъ съ постановление, поне
же ие позволявалъ иа рускинята здбплекар*а въ 
сжщого село да практикува занятието си. чяйто 
право иа зжболекарстпо е съмнително, когго ТОЙ 
вършиль по )*арсу*Л9пс иа пнр д*иарь Лр>гъ 
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Е, добре ! . . . Бива ли тогазъ все така 
въ тъма и мракъ да гине селото ни? Ще 
кажемъ н е . . . — Нуждно е учение, ну 
ждна е св_тлина. . • а това учение, таи 
св_тлина безспорно ние учителите, като 
непосредствени работници всредъ селото 
ше дадемъ и разпръснемъ- Нашата нацио
нална истории е изпълнена съ живи при
мери на усилия и работа за духовното и 
политическо освобождение на България 
Първи тр.бва ние да тръгнемъ съ фенера 
на Паисий, да учиме, да будиме и просве
щаваме народа си, да го изведемъ на спа
сителния бр_гъ и запазимъ отъ израждане» 
робство и смърть 

Нашъ дългъ е т о ! . . . Да браздимъ и 
да сЪемъ! . . . Да плевимъ и ж ъ н е м ъ ! . . . 
родната си поляна. 

Кой те гони и каля — погледни! Тозъ 
който светлината не може ла търпи. И 
зашото rfc клеветятъ тукъ и т а м ъ . . . Знай 
че на истината ти си храмъ. 

Никого не Ч8К8Й братъ, а почни! — 
Ори . . . Семе чисто хвърляй и бодро сей! 
Гдето и да си, св_ти — г р _ й . . . 
Родъ и племе стопляй засм_й 

Печатница »Войниковъ" — Варна. 

случай съ едииъ руски лекарь който заемалъ 
фелдшерска длъжность въ с. Синделъ, който 
билъ уволненъ отъ тая длъжность за хатъра на 
кмета на селото и на негово место назначенъ 
фелдшеръ, безъ да се пита мнението на окр. 
лекарь. 

Въ нашия окржгъ ние имаме 12 лекарски и 
24 фелдшерски участъци. Въ амбулаториите ле
карите еж прегледали 35,000 души, а 24 фелд
шери—12,000 души болни На всеки лекарь се 
пада по 3,000 души прегледани, а на фелдшеръ 
по 300 души. Изтъквамъ този фактъ да се схва-
натъ статистическите доказателства и да се види, 
че населението добре преценява лекарската ме
дицинска помощь. Това идва да потвърди, че въ 
бждаще когато предвиждаме нови участъци, треб
ва да увеличимъ лекарските такива. 

Гол-Ьма грешка е направена съ намаление на 
фелдшерските длъжности въ лекарските амбула
тории, затова требва да се корегираме. Въ тия 
амбулатории има грамадна писменна работа, вак
синация и др„ които ще требва да изпълнява 
фелдшера, въ противенъ случай лекарите вътия 

kMHiUilt ie Селско еищиисии Шит 
Провадийско. 

ОБЯВЛЕНИЕ 
№ 94В 

с Асълъ бейлвй, 30 мартъ 1928 г. 
На тридесет ь и първи день отъ публику

ването настоящето, отъ 16 — 18 часа, въ кан
целарията на общинското управление ще се 
произведе търгъ съ явна конкуренция, за от
даване на закупвачи събирането на общин
ските приходи „Интезапъ* и „Кръвнина" за-
времето отъ 1 априлъ 1928 год. до 31 мартъ 
1929 год. Първоначалната цена на предприя
тието е 5200 лева Искания залогъ за право* 
участие въ търга е 10%. Чл. 125 отъ закова 
за бюджета, отчетностьта . и предприятията е 
задъджителенъ за конкурентите. 

Тържните книжа се намиратъ въ общин
ското управление. Разноските за публикация
та на настоящето и обгербване на книжата по 
търга, СА за сметка на предприемачите. 

Кметъ: Ю. Златевъ 
Секр.бирникъ: Ф. Николовъ 

амбулатории нема да иматъ възможность да си 
нзпълнявагъ лекарския дългъ. 

Спомняте си миналата година когато разиск
вахме за санаториума въ Арнаутларъ, какъвъ ин-
тересъ и въодушевление имахме и съ какъвъ па-
тосъ разправяхме за създаване на това дело кое
то въ редъ години ще израстне, за да може ту
беркулозата въ Варненския окръгъ да се намали, 
Ние гласувахме 400,000 лв. за обзавеждане Ар-
наутларската болница въ санаториумъ, където не-
само като болница, но да служи и като училище-
за ония които преминатъ презъ нея, какъ да па-
зятъ себе си и своит* близки, но никакъвъ по-
менъ отъ санаториумъ и нищо не е направено. 

1) Ето защо, като вземемъ поводъ отъ това 
което се каза въ отчета на г. лекаря и на пост. 
комисия, азъ изказвамъ съжаление, че пост. ко
мисия не е достатъчно преценила желанието на 
съвета по отношение санитарното дело въ окржга. 

1) Не е изпълнила решението на окр. съвегь, 
като е требвало да назначи участъкови акушерки 
изъ окръга. 

3) Въ санитарно отношение освенъ че не е 
направено повече въ окржга, не е противодеист-
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Учнлнщно настоятелство с. Фете-кьон 
Провадийско. 

ОБЯВЛЕНИЕ 
№ 29 

Понеже насрочения на 26.Ш т. г. търгъ 
не се състоя съобщава се, че на 15 день отъ 
публикуването настоящето обявление въ Вар
ненски окръженъ вестникъ, отъ !> до 12 часа 
въ канцеларията па първоначалното учодмще 
ще се произведе публиченъ търгъ ст, явна 
конкуренция за отдаване подъ наемъ учидпщ* 
вата коремадарнпца край шосето до селото. 

Срока е 3 години отъ 1 III 1928 г. до 1. 
III 1931 год 

Първоначална цена за година 1500 лева 
залогъ га правоучастие е 1 0 % 150 лв. 

Конкурентите да се съобразятъ съ закона 
за обществените предприятия 

Всички разноска за гербъ публикации и 
др. СА за сметка на наемателя. 

с Фете-кьой, 27 мартъ 1928 г. 

Отъ Настоятелството. 

вувано за туй санитарно подобрение. Азъ н въ 
случая изказвамъ съжаление и моля окр сьвегь 
по този поводъ да вземе решение за идущата го
дина, туй коего Съвега реши за подобрение са
нитарното дело, да бъде изпълнено. 

Н. Паница. Азъ ще нарека напраздна надеж
дата която храни г. Цоневъ, че следующата го
дина каквото гласуваме тукъ ще бъде изпълнено 
отъ пост. комисия. Така ще нарече неговите на
дежди и п. приежтетв., което огь неколко години уп
равлява пост. комисия. Не е само случая съ аку
шерките и ония които г, Д-ръ Цоневъ ни наве
де, и не само въ санитарната часть на окржга. 
Азъ ще Ви покажа цифри. Споредъ отчета по 
бюджета за 1926/27 ф. Г. за ветеринарна служ
ба е гласувано 45,000 лв. кредигь, а изразход
вани еж 121,934 лв. Тези цифри еж още по 
фрапиращи по земледелнето. Огь предвидените 
1,000,000 лв. едва еж изразходвани около 300.000 
лева. Това е по бюджета когато настоящия сь
вегь не е билъ още конструират». Миналата го
дина когато ни се дадоха бюджетопроектите ние 
молихме да ни се дадатъ цифрите за постъпле
нията и разходите по бюджета аа 1926—27 ф. 

ШпШп ш м щлшвб ш и ш п и 
ОБЯВЛЕНИЕ 

Nt 2 
о Гюлевьой, 2Т мартъ 1928 г. 

Обявява се на пнтсресуващитЬ се, si* и* 
11 день отъ публикуването настоящото въ 
Варпенскв окрАженъ вестникъ отъ 10—12 
часа лредъ обе-ть п , помещението на турското 
училище ще се произведе търгъ съ яипо над
даване за отдаване подъ наемъ за време orw 
утвърясданане гьржната преписка до 1 окгом* 
врий 1929 гол на училищната нима, находяща 
се въ землището на с. Гюдекьой, подъ име 
„Край село* отъ 21 лек, разделяна ва трв 
парцела по 7 декара nciKB. 

Първоначална цена па нпема о 100 лева 
на декаръ за цедвя наеман?» лсраодъ. 

Залогътъ за участие нъ търга е 5% вър
ху първоначалната цена на всекв КАСЪ З*МЯ. 

Поезиите условия могатъ ла се прегле 
дать въ зурското училище. 

Разноските за п^блвку.наве настоящето в 
обгербване подлежащите книжа СА ВЪ тяжесть 
на наемателите. 

Огь училищ настоятелство. 

г. до 1 януари 917 г., по параграфи, за да аиа* 
емъ действителното положение на Окржга. обаче 
такива цифри точни не ни се дадоха, севеиъ иа-
неесри по бюджетопроекта на г Цопковъ. Ндинъ 
месецъ прели днешното заседание ходихъ въ пост. 
комисия и предизвестих!» да дадатъ цифрите до 
1 януари 1928 г. и разбрахъ, че нЪма да ни се 
дадатъ. Това пох**дл. че mt праиим-ь сдинъ кни-
женъ бюджетъ. По такъвъ начинъ ние нито нг 
можемъ да налравимъ. Идна кратка обективна 
преценка на лост. комисия, която сдинъ пжть въ 
годината виждаме, немаме възмгжиость да стО-
рнмъ. Азъ пнтамъ пост. приежтетвис. мисли ли и 
тази година да ис ни дава цифрите за постжпле-
иията и разходите презъ 1927—28 г, конто 
требва да имаме по неговия бюджетопроектъ. 

Б. Генчевъ. Азъ моля г. окр лЪкарь да 
отговори, акушерките—посетители» на които та
кава голема мисия се възлага, на какъвъ иензъ 
требва да отговарягъ. какви качества треб*а да 
притежаватъ и лр. преимущества Назначавани? % 
миналата и по минали години за участъкови аку
шерки изъ окржга 6ixa гакива полуграмотни, 
свършили елинъ курс* отъ три исеси* при Д-ръ 
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Оручугпзнйско учнЛе настоятелство 
О Б Я В А 

Nt 3 
Съобщаваме на ивтересующите, че на 29 

априлъ 1928 год. въ 9 часа пр. обедь ще се 
произведе търгь съ явна конкуренция въ по
мещението на първоначалното училище за от
даване подъ наемъ зв 2 години следните учи
лищни имоти: 

Блато отъ 934 декара въ с Оручъ-газвй, 
Варненско. 

Първоначална оценка на предприятието 
възлиза на 40,000 лева за 2 години. 

Залогъ за правоучастие ьъ търга се изи
сква Ю°/0. Конкурентите требва да се съобра» 
зятъ съ чл, чл. 125 и 127 отъ закона за бю
джета, отчетностьта и предприятията. 

Тържните книжа и образците могатъ да 
се видятъ всеки приежтетвепъ лвнь въ канце
ларията ма училищното настоятелство; а въ 
деня на търга въ първоначалното училище 

Гербъ и публикация за сметка на нае
мателя 

с. Оручъ газий, 29 мартъ 1928 г. 
Нредседатель: 0 . Ивановъ 

Секретаръ Гл. Учитедъ; Ст. Н Дичевъ 

Смоленсхи отъ когото получаваха атестати, но кой
то к>рсъ съвсемъ не бе достатъченъ за трудна
та задача която имаше да извършватъ. Нещо по
вече, тня акушерки съ недобро минало плъзнаха 
изъ окръга и вършеха развратъ. Каква полза мо
же населението да има отъ тЪхъ? Какви акушер
ки требва да бъдагь назначени, споредъ отчета 
на г. окр. лекарь, за да може темъ да се въз
ложи големата и деликатна служба, която требва 
да изпълияватъ и като сестри-посетителки? 

Д. Шииовъ. Г-нъ окр. лекарь засегена ту
беркулозните заболевания по селата. Не ще ли 
бъде по-практично вместо да създаваме санато-
риумъ въ Арнаутларь, да създадемъ гакьвъ въ 
Авренъ, където мисля е по-здравословно место
то, но понеже и двете места еж въ близостъ до 
морето, азъ сметамъ съ тия 400,000 лв. които 
предвиждаме за цельта въ бюджета си дя помог-
неме съ тгЬхъ на заболелите отъ туберкулоза 
изъ сельта, като на по-богатите се дава известна 
помощь» а на бедните йзцело издръжката/ за да 
отиватъ въ по-здравословни курорти въ вжтреш-
ностьта на страната и да си поправятъ здравето. 

Председателя. Нашето заседание привърши. 

ЕшиЬи tmii ИЩЩН Увршин 
ОБЯВЛЕНИЕ 

№ 1726 

с. Еникьой, 31 мартъ 1928 гож. 

На 21 априлъ 1928 год, отъ 9 — 12 часа 
преди обедъ, въ общинското управление ще се 
произведе публиченъ търгъ за отдаване на 
предпрнемачъ събирането на кариерното право 
(за общината) общинско наемно ираво отъ до
битите камъне отъ кариерите при с. Годема 
Франга, за време отъ деня на възлагането на 
търга, до 31 мартъ 1929 г. включителни (спр. 
обявление Nt 1216 публикуване въ бр. 288 отъ 
22 III 1928 г. на държаненъ вестникъ. 

Документи по чл. 125 отъ 3. В. 0. П. За
логъ 1000 лева -въ банково свидетелство влк 
пари. 

Поемните условия мога1Ъ ла се видятъ 
всекога въ общинската канцелария. 

Кметъ: Ив. Янакиевъ 

Секр «бирникъ; К. Ст. Цветковъ 

Понеже утре е събота и за да могатъ повече 
отъ окр. съветници навреме да отидатъ по до
мовете си, както и всека година е било, заседа
нието да бжде преди обедъ въ 9 ч 

Който е съгласенъ утре заседанието да бж
де въ 9 ч. пр. пладне, моля да си вдигне ржката. 

Болшинство приема се. 
Н. Паница. Азъ правя формално питание 

къмъ Пост. приежтетвие, готови ли еж и приго
товлява ли да ни даде цифрите за постъпления
та и разходите презъ 1927 г до 1 януари т. г. 
и кога мисли да ги даде. 

Дим* Ралчевъ. Това искане на г. Паница 
засяга единъ чисто технически въпрось, за да 
бадемъ осветлени какво е харчено въ миналото» 
отъ кжде еж били постжпленнята и да знаемъ 
какво да гласуваме въ т, г. бюджетъ. 

Дневния редъ за идното заседание. Пред
седателя съобщи» че дневния редъ за идяото за
седание което ще се състои утре 9 ч. пр. пл. 
е". 1) Продължение дебатите по изложението на 
г. окр, лекарь, 2) Докладъ на специалисти и 3) 
Разни. 

Заседанието ое вдигна въ 17.60 часа. 


